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De Cienega-vallei in de provincie San Benito is de enige plaats ter wereld waarvan bekend is dat er 

een aanzienlijke aanplant van Cabernet Pfeffer is, een wijndruif die ook bekend staat als Mourtaou. 

San Benito County is niet algemeen bekend als wijnbestemming. Maar dit dunbevolkte gebied bij 

Monterey is het wereldwijde epicentrum voor een bepaald type wijn dat snel en onwaarschijnlijk de 

aandacht trekt: Cabernet Pfeffer. 

De Cabernet Pfeffer-druif (geen relatie met Cabernet Sauvignon, verwarrend genoeg) kan een wijn 

produceren die licht, geparfumeerd en peperig is, precies het soort fris, koelend rood dat nu zo in 

zwang is. Steeds meer Californische topwijnmakers strijden om toegang tot de ongeveer 15 hectare 

Cabernet Pfeffer die meer dan een eeuw geleden werd geplant in de Cienega-vallei van San Benito 

County - waarschijnlijk de grootste concentratie van Cabernet Pfeffer-areaal ter wereld. 

"Het is een landelijk, parochiaal overblijfsel van een zeer geïsoleerde regio in Californië die mensen 

nu pas op een vreemde manier herontdekken", zegt Morgan Twain-Peterson, wijnmaker bij Bedrock 

Wine Co., die een variëteit Cabernet Pfeffer-wijn maakt en deze ook gebruikt in een rode melange. 

De druif is ook gehuld in mysterie. Niemand weet hoe het plantmateriaal vanuit zijn geboorteland 

Frankrijk naar de Cienega-vallei is gekomen, noch hoe het precies zijn naam kreeg. Tot voor kort wist 

eigenlijk niemand zeker wat het was. Er waren veel theorieën: het was een genetische kruising van 

de druiven Trousseau en Cabernet Sauvignon. Nee, het was eigenlijk een synoniem voor de 

Bordeaux-druif Gros Verdot. Nee, het was een verzamelnaam voor een veldmengeling van meerdere 

druivensoorten. Het wordt Manseng, Pinot St. George en tal van andere namen genoemd. 



 

Cabernet Pfeffer-wijnstokken, geplant in 1903, bij de Wirz-wijngaard in Hollister 

Over een aantal Cabernet Pfeffer-feiten is iedereen het eens. Aan het eind van de 19e eeuw bezat 

een Duitse immigrant genaamd William Pfeffer een wijngaard in Saratoga. Ook rond die tijd werd de 

druif aangeplant in de Cienega-vallei. Vier aanplantingen zijn bewaard gebleven, bij de wijngaarden 

die nu respectievelijk bekend staan als Enz, Wirz, Gemelli en DeRose. 

Maar hoe is meneer Pfeffer verbonden met de wijngaarden van Cienega? Het is redelijk om aan te 

nemen dat de kweker een van zijn producten naar zichzelf zou hebben genoemd, of dat mensen 

zouden hebben verwezen naar wijnstokken die van hem zijn gekocht met zijn naam. Is het toeval dat 

Pfeffer Duits is voor 'peper', wat toevallig de overheersende smaak van de wijn is? En hoe is 

"Cabernet" erin vermengd geraakt? 

Pat Wirz, eigenaar van de Wirz-wijngaard, waarvan de 5 hectare Cabernet Pfeffer in 1903 werd 

aangeplant, gelooft dat de heer Pfeffer bevriend was met een andere Duitse immigrant die bekend 

staat als Dr. Orwall, die eigenaar was van wat nu de Gemelli-wijngaard is. "Maar ik weet niet wie van 

hen de stekken uit Frankrijk heeft geïmporteerd", zei Wirz over de twee Duitsers. Of Mourtaou ooit 

een betekenisvolle schare fans heeft gehad in Europa is eveneens onbekend. 

Het geheel klinkt als een lang, ingewikkeld telefoonspel, dat rijpe voorwaarden schept voor onechte 

theorieën. De bladeren van de plant lijken op die van Trousseau, een rode druif uit de Franse Jura, 

wat de al lang bestaande Cabernet-Trousseau-kruisingstheorie zou kunnen verklaren. En sommige 

genetische tests uit de late jaren 1990 en vroege jaren 2000, die dateren van vóór de Mourtaou-

wedstrijd, leverden zelfs valse resultaten op. Eén bleek een waarschijnlijke match voor Gros Verdot, 

een druivensoort uit Bordeaux. (Dit komt waarschijnlijk omdat het genoom van Mourtaou pas 

relatief recentelijk aan de UC Davis-database is toegevoegd, dus het kan overeenkomsten hebben 

getoond met druiven die genetisch verwant zijn, maar niet identiek.) 

De boeren die in die beginjaren Cabernet Pfeffer in de Cienega-vallei verbouwden, waren 

waarschijnlijk niet geobsedeerd door zijn identiteit. Voor hen zou de aantrekkingskracht duidelijk zijn 

geweest: in tegenstelling tot Mission, de wijndruif die tot het einde van de 19e eeuw in Californië 

domineerde, is Cabernet Pfeffer gemakkelijk te telen en gemakkelijk om in wijn te verwerken. De 

losse trossen van de wijnstok maken hem resistent tegen meeldauw. De opbrengsten zijn genereus. 



De vrucht houdt goed zijn kleur en zuur vast, zelfs in warme omstandigheden, wat suggereert dat het 

vooral nuttig kan zijn als het klimaat in Californië opwarmt. En de structuur geeft de wijnen een 

chemische stabiliteit die Mission vaak miste. "Het heeft waarschijnlijk veel vakjes gecontroleerd van 

waar mensen naar op zoek waren toen ze Californië 'Bourgogne' of 'claret' maakten", zei Twain-

Peterson. 

Er was een tijd dat Wirz overwoog om zijn wijnstokken eruit te halen, zei hij, omdat hij wijnmakers 

niet kon interesseren om het fruit te kopen. De enige reden dat wijnmakers ongeveer acht jaar 

geleden geïnteresseerd raakten, was omdat ze Wirz's Riesling-druiven wilden kopen. "Ik was daar 

voor de Riesling, maar Pat was erg enthousiast om me dit Cab Pfeffer-blok te laten zien", zei Nicole 

Walsh, die in 2014 haar Ser-wijnetiket begon. "Ik was sceptisch. Ik had er nog nooit van gehoord. 

Maar ik zei oké, Pat, ik neem er wel wat van.” 

De Wirz Cab Pfeffer is sindsdien het vlaggenschip van Ser geworden. 

Het heeft misschien 120 jaar geduurd, maar de stijl van wijn die Pfeffer natuurlijk levert, is eindelijk 

populair. Als de markt ooit donkere, geconcentreerde, forse rode wijnen beloonde - de prototypische 

Californische Cabernet Sauvignon - komt het nu over naar lichtere, doorschijnende, meer delicate 

opties. Santa Cruz-wijnmaker Ryan Stirm zei dat zijn Cabernet Pfeffer nu betrouwbaar zijn snelst 

verkopende rode wijn is. 

Nu heeft Wirz meer wijnmakers die geïnteresseerd zijn in het fruit dan hij kan accommoderen. Elke 

wijnmaker die voor dit verhaal werd geïnterviewd, zei dat ze graag meer Cab Pfeffer-druiven zouden 

willen krijgen dan ze momenteel ontvangen. Gelukkig breidt het areaal zich uit, zij het bescheiden: de 

Gemelli Vineyard heeft dit jaar nog eens 7 acres geplant, zei Kobza. Dat zou het totale Cabernet 

Pfeffer-areaal van de Cienega Valley met meer dan 25% doen toenemen. 

"Ik weet dat het niet uit Californië komt, maar het is zo lang geïsoleerd geweest van een klein deel 

van Californië dat ik zou zeggen dat het in zekere zin Californisch is", zei Kobza. "In de context van dit 

lange, onvoltooide verhaal, lijkt het erop dat er een mogelijkheid is dat het de komende 10 jaar echt 

aanzienlijk zal groeien." 

 


